



ANGUS L. MACDONALD

1890–1954

HOMETOWN HERO

Born in rural Cape Breton, **Angus L. Macdonald** was one of Nova Scotia's longest-serving Premiers. Before entering politics, he served with his brothers Oswin (left) and John Colin (right) in the First World War.

After officer training, Macdonald joined the Cape Breton Highlanders (185th Battalion) before being sent to the front lines in 1918 as a Lieutenant with the Nova Scotia Rifles (25th Battalion), known as the "Trench Raiders." Bravely leading a company into action, he was seriously wounded by a German sniper only four days before the armistice. Macdonald grieved for "poor Collie," his younger brother who fell in battle.

Macdonald had a lasting impact on Nova Scotia. The Angus L. Macdonald Bridge was opened in 1955, a year after he died in office.

HÉRO DE CHEZ NOUS

Né au Cap-Breton, en milieu rural, **Angus L. Macdonald** fut l'un de ceux qui occupa le plus longtemps le poste de premier ministre de la Nouvelle-Écosse. Avant d'entrer en politique, il combattit avec ses frères Oswin (à gauche) et John Colin (à droite) pendant la Première Guerre mondiale.

Sa formation d'officier terminée, Macdonald se joignit au Cape Breton Highlanders (185^e bataillon) avant d'être envoyé au front, en 1918, comme lieutenant du Nova Scotia Rifles (25^e bataillon), dont les soldats portaient le surnom d'« assaillants des tranchées ». Pendant un combat où il dirigeait courageusement sa compagnie, il fut grièvement blessé par un tireur allemand embusqué à peine quatre jours avant l'Armistice. Macdonald pleura « le pauvre Collie », son jeune frère mort au champ d'honneur.

Macdonald eut une influence durable sur la Nouvelle-Écosse, et il mourut pendant qu'il était encore en poste. Le pont Angus L. Macdonald fut inauguré en 1955, un an après son décès.



Image: Chresto Museum and Historical Society (Port Hood) and Mrs. Margo Graham. Image: Musée et société historique de Chresto (Port Hood) et Mrs. Margo Graham.